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PROTOKÓŁ NR 0012.2.2.2023  

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 14 lutego 2023r. 

 
miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 16.10 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ubiegania się przez Miasto Jastrzębie-Zdrój                     
o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2029 roku. 
 

4. Problemy bezrobocia w mieście, stan zatrudnienia, środki programy na 
2023r. 

 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 17 stycznia 2023r.   

7. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Zastępca Przewodniczącego Komisji – Michał Urgoł,   
powitał przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-3, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3.   
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2023 rok.  
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Czy to jest dobry kierunek, żeby jednym zamówienie robić instalacje 
fotowoltaiczne? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Takie są warunki projektu tzn. ma być jeden przetarg na całość, bo będzie to 
projekt unijny. Oczywiście to jest następne programowanie, a na razie będziemy 
składać wniosek. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Sporządzamy do tego dokumentację, czyli audyt energetyczny tzn. jakiej mocy 
musza być panele na konkretnych budynkach i projektowanie tego. Trzeba 
sprawdzić, czy jest możliwość zamontowania paneli na dachu, czy nie wymagają 
remontu i jakiej mocy może być instalacja fotowoltaiczna.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie ubiegania się przez Miasto Jastrzębie-Zdrój                     
o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2029 roku. 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Ewa Gutowska – Naczelnik 
Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki, Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta 
Miasta 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Jeżeli dobrze rozumiem, to samo uczestnictwo, czy aplikowanie do tego daje 
Miastu możliwość pozyskania tych środków? 
 
Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki  
Jeżeli znajdziemy się w piątce, szóstce miast, to już tak.  
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Chciałem zapytać o wysokość niezbędnych środków, które mają być przeznaczone 
na ten udział, czy mamy to w jakiś sposób wyliczone? 
 
Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki  
Tak. Oprócz środków, które przeznaczamy, czyli to, co powiedziałam przez siedem 
lat, to jest około 80 mln zł, czyli 20 mln zł, które wydaje sam mój Wydział i to 
mamy. Natomiast, jeżeli chodzi o opracowanie programu do którego jesteśmy 
przygotowani, to około 150 tys. zł, ponieważ to nie jest program, który mamy, 
tylko musi to być koncepcja. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Wniosek. 
 
Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki  
Miasto w przypadku programów unijnych robi na przykład Strategię Miasta i to 
musi być taki dokument, który zlecimy do przygotowania i takie środki są również.  
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Nie ma nic takiego, gdzie Miasto będzie obciążane w tym momencie odnośnie  
przystąpienia, natomiast będziemy tylko pokazywać, co potrafimy zrobić.   
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Czy w ramach ewentualnych przygotowań chodzi mi o infrastrukturalną 
inwestycję, ale w kulturę, czy jest przewidziana budowa nowego Domu Kultury? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
W tej Strategii? 
 
Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki  
Tak, ale to jest Centrum, bo teraz idzie się w Centra Usług Kulturalnych, a nie idzie 
się w budynki, jako Miejski Ośrodek Kultury. My już na ten temat dyskutujemy                 
z dyrektorami, bo chodzi o wieloaspektowe rozbudowanie wraz z Multibiblioteką. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
To jest dobra wiadomość, bo pytam o to co roku. Czy w tym temacie coś więcej 
panie Prezydencie? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie jestem w stanie więcej powiedzieć, szukamy lokalizacji, bo od tego zależy cała 
reszta tj. projektowanie.  
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Chociaż kiedy? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Do 2029r. powinno powstać, ale mam nadzieję, że szybciej. Natomiast jest kilka 
lokalizacji rozpatrywanych, ale na razie nie chcę mówić, bo nie wiadomo, która 
lokalizacja będzie tą główną. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –2, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 
 
Ad.4.  
Problemy bezrobocia w mieście, stan zatrudnienia, środki programy  
na 2023r. 
 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Jastrzębiu-Zdroju Andrzej Koba przedstawił 
prezentację dotyczącą lokalnego rynku pracy, realizacji zadań ustawowych Urzędu 
w 2022r., wsparcia osób przybywających z Ukrainy, oraz pozostałej działalności 
Urzędu. 
 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Alina Chojecka-radna RM 
Panie Dyrektorze pojawił się element w pana wypowiedzi dotyczący 23 osób, które 
nienależnie pobrały jakiekolwiek świadczenia. Jaki jest sposób na to, żeby 
wyegzekwować zwrot nienależnie pobranych świadczeń? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Jeżeli jest nienależnie pobrane świadczenie, to musimy przeprowadzić 
postępowanie wyjaśniające, czy faktycznie pobrano nienależnie. Następnie takie 
osoby często zgłaszają prośbę o umorzenie, czego nie możemy zrobić bez zbadania 
sytuacji majątkowej, lub rozłożenie na raty i takie świadczenia są zwracane. 
Zdarza się też, że ktoś nie chce zwrócić polubownie i wówczas zgodnie z prawem 
musimy przeprowadzić postępowanie egzekucyjne. Nienależnie pobrane 
świadczenie często wynika ze zbieżności przepisów, gdzie na przykład danej osobie 
przyznajemy zasiłek, a w międzyczasie pojawiają się inne okoliczności, gdzie osoba 
kieruje się do Wydziału Świadczeń Rodzinnych i tam na podstawie ich przepisów 
otrzymuje jakieś wsparcie. Tutaj jest kolizja przepisów i są to bardzo trudne 
sytuacje, bo pomimo tego, że my wydajemy wcześniej decyzję tzn. gdyby ta osoba 
udała się wcześniej do Wydziału Świadczeń Rodzinnych, to otrzymałaby tam 
wsparcie, a u nas by już nic nie otrzymała. Natomiast w momencie gdy wydaliśmy 
wcześniej decyzję i jest zbieg przepisów, który powoduje, że nasze świadczenie 
było nienależne, to znowu musimy wszczynać postępowanie i ściągać środki. Nie 
jest to proste, ale takie sytuacje się zdarzają i musimy tego dokonać, bo to są 
środki publiczne.  
 
Michał Urgoł-Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Dziękujemy za przygotowanie wyczerpujących informacji i przedstawienie 
prezentacji. W imieniu Komisji chciałem pogratulować panu Dyrektorowi tytułów, 
które państwo otrzymali. Proszę również przekazać pracownikom w imieniu całej 
Komisji podziękowania za pracę i gratulacje.  
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Podsumowując, jeszcze kilka lat temu były takie sformułowania i często w mediach 
pojawiały się wypowiedzi, po co Urzędy Pracy, jak bezrobocia prawie nie ma. Teraz 
mamy jeszcze niższe, niż w 2018r., 2019r., natomiast nagle pojawiła się pandemia 
i wsparcie covidowe udzielaliśmy jako Urzędy Pracy i ZUS. Pracowaliśmy na dwie 
zmiany dając wsparcie przedsiębiorcom i tutaj w Jastrzębiu daliśmy 26 mln zł                     
w ciągu roku. Potem było wsparcie dla uchodźców z Ukrainy i od razu mieliśmy 
punkty informacyjne, które też nie były planowane, a trzeba było szybko zadziałać. 
W każdym cywilizowanym kraju i mówię tutaj o projekcie w Austrii i nikt nie powie, 
czy te Urzędy mają być, czy ich ma nie być. Mają służyć i wykonują swoje zadania 
ustawowe. W Niemczech, gdzie ilość bezrobotnych jest podobna do nas, jeżeli 
mówimy o bezwzględnej liczbie, to pracowników Urzędów Pracy w Polsce jest 20 
tys., a w Niemczech jest 100 tys. i to nie tylko w Agentur für Arbeit, ale również w 
innych agencjach. W Niemczech jest to trzystopniowo tzn. jest agencja rządowa, 
agencja rządowo-samorządowa i mają jeszcze odpowiedniki OPS-u, więc jest 
ogromna ilość osób i wsparcie.     
 
Michał Urgoł-Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Być może jest to dobry kierunek, że można rejestrować osoby zatrudnione po to, 
żeby pomagać się przekwalifikować, zmienić pracodawcę i pomóc w awansowaniu, 
jeżeli nie mogę w swoim zakładzie pracy, to na rynku pracy ogólnie dostępnym. 
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Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Jak najbardziej i myślę, że w nowej ustawie jest to jedno z założeń i my się z tym 
zgadzamy. Natomiast, co do tego regionalizmu, to bardzo burzy, bo po pierwsze 
statystyki bezrobocia, a za tym burzą się środki i burzy się system przekazywania 
środków. Nie wiem, jak to będzie skonstruowane, ale może to nie być duża skala. 
 
Michał Urgoł-Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Widzę tutaj jednak szansę, jeżeli będzie dobrze ta konstrukcja przemyślana, żeby 
pieniądze szły za zarejestrowanym, a czy statystycznie  zaburzy, jeżeli ma adres 
zameldowania? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Tak, ale wtedy będzie przedstawione, że w danym mieście jest określona ilość 
bezrobotnych. 
 
Michał Urgoł-Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Czy będzie wykazany w mieście, gdzie się zarejestruje? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Tak w mieście, gdzie się zarejestrował, bo tutaj będzie rejestracja, a jego 
zamieszkanie nie będzie brane pod uwagę. Mamy też przyjęte standardy ilościowe 
tzn. mamy dana ilość bezrobotnych i jest taki, a taki Urząd, a teraz nagle                            
w Warszawie, gdzie mieszkańców jest milion, ale w pewnym okresie mieli 50 tys. 
bezrobotnych, natomiast 200 osób do obsługi. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Czyli w konsekwencji pogarsza się jakość obsługi.  
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Tak i teraz nagle oprócz tego, że będą bezrobotni, to jeszcze zarejestrują się 
studenci, emeryci itd. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Ale może potrzeba reorganizacji, żeby być znowu bardziej skutecznym.  
 
Michał Urgoł-Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Może kategoryzację wprowadzić? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Oczywiście może to być pod kątem skuteczności działania. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Chodzi o to, że na przykład ktoś chce mieszkać w Jastrzębiu, a pracować                              
w Katowicach. 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Tylko w takiej pomocy, jaką my świadczymy nie chodzi o niezdrową rywalizację  
pomiędzy Urzędami, bo będziemy się zastanawiać, jakie wsparcie zastosować i czy 
będzie skuteczne? Ponieważ bierzemy pod uwagę, co jest najlepsze dla danego 
Urzędu, czy Regionu i czy będzie to najlepsze dla mojego klienta, czy ma to być 
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najlepsze dla Urzędu? Tutaj rodzą się wątpliwości, a każdy by chciał, żeby 
jednocześnie klient był zadowolony i żeby nasza praca była w miarę wydajna                        
i efektywna. 
 
Ad.5.  
Wolne głosy i wnioski. 

Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Mam jeden wniosek odnośnie ul.Gospodarskiej przy numerze 21 jest zapchany 
przepust, dlatego proszę o sprawdzenie tego. Taki sam problem jest na ul.Rolniczej            
nr 27 bliżej gospodarstwa rolnego. 
 
Szymon Klimczak-radny RM 
Składam wniosek o zadbanie o ul.Grottgera, gdzie stan nawierzchni jest tragiczny 
potwierdzony licznymi uwagami mieszkańców z prośbą o pilną interwencję.  
 
Ad.6.  
Przyjęcie protokołu z dnia 17 stycznia 2023r.   

Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji – Michał Urgoł podziękował wszystkim za 
przybycie i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokołowała 
 
Alicja Kogut                                                  
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
MICHAŁ URGOŁ  


